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Cyklosezóna síce pomaly 
končí, ale „boj“ fanúšikov 
cyklistiky o priestor aj 
v srdci mesta začal... 
Ako sa ukázalo v malom 
prieskume, tých, ktorí chcú 
zakázať pohyb cyklistov, 
korčuliarov, kolobežkárov 
po námestí, je menej. 
Aj všetci poslanci zdvihli 
ruku za to, že sa zatiaľ nič 
zakazovať nebude. A „pra-
vidlá pohybu“ na námestí 
budú platiť tak ako 
doteraz. Na druhej strane 
je veľmi ťažké rozhodnúť, 
ako vyriešiť nemotorové 
dopravné prostriedky 
v pešej zóne. A vôbec, ako 
dať priestor tým, ktorí 
chcú nakupovať, vybavovať 
úradné veci, či navštíviť 
lekárov na bicykli. Na sto 
percent vieme len to, že 
keby ľudia viac bicyklovali 
a nejazdili všade autami, 
mali by sme čistejší 
vzduch. V niektorých 
krajinách to majú už ako 
prioritu. Aj ľudia by boli 
zdravší, keby sa viac 
hýbali. Okrem osobného 
zdravia a zdravého život-
ného prostredia si želajme 
aj viac ohľaduplnosti. 
Aj na našom námestí...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Presne o tri týždne 
po MňamFeste 

sa stretneme na námestí 
opäť, tentokrát 

na tradičnom jesennom 
Bánovskom jarmoku...

Cezhraničná 
spolupráca 
s Lubliniecom 
a Kopřivnicou

Nadšenci dvoch kolies v noci pod Čiernym vrchom

Plánovaný zákaz pohybu bikerov v centre mesta neprešiel
Cyklistika prežíva boom, aj na námestí

Priatelia horskej cyklis-
tiky z Bánoviec nad Bebravou 
usporiadali v sobotu 21. sep-
tembra ôsmy ročník nočného 
cyklový jazdu z  Kšinnej 
do  Sedla pod Čier nym 
vrchom. Trasu k  bývalej 
retranslačnej veži v dĺžke jede-
násť kilometrov s prevýšením 
555 m za  ideálneho počasia 
absolvovalo asi päťdesiat cyk-
listov nielen z okresu Bánovce 
nad Bebravou, ale aj z okresov 
Partizánske a  Prievidza. 
Podujatia sa zúčastnilo aj 
päť žien, najmladší účastník 
mal dvanásť a  najstarší 62 
rokov. Ukončenie celej akcie sa 
konalo tradične v Závade pod 
Čiernym vrchom v  Hostinci 
pod lipkou, kde na účastníkov 
čakala grilovaná klobáska, 
výborné pivo a  pamätný 
list na  túto vydarenú akciu. 
 Milan Bobuš 

Peter Mačuga: Neza-
kazoval by som nič, žiaden 
návrh netreba. Ako by ste to 
chceli regulovať? Pokresliť 
čiary a  mať z  námestia 
„dopravne ihrisko“? Alebo 
úplný zákaz vstupu? Aj tak 
dodržovanie závisí od toho, 
ako je človek ohľaduplný. 
Cyklista si musí uvedomiť, 
že sa nachádza v  pešej 
zóne a  tak sa aj správať. 
Ak to niekto nerešpektuje, 
zákaz tomu nepomôže. 
Osobne rád ukončujem 
s voje  v ý ja z dy ces tou 
cez námestie, potešiť sa 
pohľadom na  kostol, fon-
tánu. Rešpektujem peších, 
ak sa niekto zľakol, pardon 
za  to. Stal sa nejaký inci-
dent? Prečo to chce niekto 

r iešiť ? Vďaka absenci i 
zelene máme tak veľkoryso 
široké námestie, že tam 
sa nemôže udiať zrážka, aj 
keby niekto naslepo išiel. 
Skôr to vyzerá na iniciatívu 
niekoho, komu vadia všetci 
ostatní naokolo...

A lena Chupáčová : 
Na  námestí netreba riešiť 
nič. V  pohode nech tadiaľ 
prechádzajú ľudia na bicyk-
loch, veď majú oči. A nech 
sa tam kolobežkujú a bicyk-
lujú deti dookola, kým sa dá 
sedieť v  jednej z tých mála 
vonkajších terás v  našom 
meste. Treba v yznačiť 
chod ní k pre chodcov 
na  Zafortni - autá (tých 
nie je až toľko) a  bicykle 

Pokračovanie na 3. strane >>

Stanovisko 
poslanca 
Jána Kšiňana 
k dotáciám MFC 
Spartak

Hlasujte 
za najkrajšiu 
predzáhradku 
v našom meste!

O naozajstných 
krojoch 
a kostýmoch 
s prvkami folklóru

Na septembrovom rokovaní poslanci jednohlasne stiahli z rokovania návrh na uznesenie o zákaze pohybu 
cyklistov na námestí. Išlo konkrétne o doplnok č. 3 k VZN mesta Bánovce nad Bebravou č. 66 o režime 

užívania Námestia Ľudovíta Štúra a bezprostredne susediacich ulíc. Preto sme oslovili niektorých cyklistov 
osobne a iných cez sociálnu sieť, aby sa k problematike vyjadrili. Položili sme im otázky: Zakázať vstup 
cyklistom na námestie, alebo nie? Ako by ste to riešili? Postačí len vyznačiť chodník pre cyklistov? Prinášame len 
niektoré odpovede, širšiu diskusiu nájdete na facebooku Bánovské noviny...

Bánovská parenica 2019 tradične štartuje na námestí... Foto: D. Sochorová
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Záujem o  pokračo-
vanie družobných aktivít 
prejavili zástupcovia part-
nerského mesta Lubliniec, 
primátor mesta Edward 
Maniura a  podpredseda 
mestskej rady Benedykt 
M aj e r,  k t or í  pr i j a l i 
pozvanie na  Bánovecký 
MňamFest v  sobotu 21. 
septembra 2019. Obyvatelia 

Bánoviec ich mohli dopo-
ludnia stretnúť pri stánku 
v  priestore nazvanom 
Náš vidiek , kde spolu 
s  pracovníčkami  mest-
ského domu k u lt ú r y 
ponúkali návštevníkom 
tradičné poľské makové, 
orechové a  t varohové 
koláče. Primátor Maniura 
pozval nové vedenie mesta 

Bánovce nad Bebravou 
na  návštevu Lublinieca 
a  vyjadril myšlienku, aby 
sa rozvíjali predovšetkým 
vzájomné aktivity mládeže 
a  spolupráca kultúrnych 
a záujmových združení.

Takou je naprík lad 
i  spolupráca fotoklubov. 
Uply nu lý  v í k end  s a 
v  Lublinieci uskutočnilo 
stretnut ie bánovského 
Fotoklubu Rokoš s  poľ-
ským fotoklubom, ktorý 
Bánovce navštívil v  apríli 
tohto roka. Naši fotoklu-
bisti si návštevu Lublinieca 
veľmi pochvaľovali a  boli 
milo prekvapení početnou 
účasťou poľských foto-
grafov. Piatok venovali pre-
hliadke mesta. Lubliniec 
s jeho vežičkami, zámkom 

a  historickým jadrom 
má množstvo objektov 
lahodiacich oku fotografa. 
V  sobotu fotografovali 
v  areáli paláca v  Kochči-
ciach s nádherným parkom 
v  anglickom a  francúz-
skom štýle. Do zbierky tak 
pribudlo veľa vzácnych 
záberov, ktoré by podľa 
prianí oboch fotoklubov 
mo h l i  by ť  s ú č a s ť ou 
výstavy. Verejnosť by tak 
spoznala Lubliniec očami 
Bánovčanov a  Bánovce 
očami Lubliniečanov. 

Každoročne v termíne 
Bánoveckého MňamFestu
sa v  partnerskom meste 
Kopřivnice koná jedno 
z  jeho najvýznamnejších 
podujatí – Beh rodným 
krajom Emila Zátopka . 
Me s t o  B á novc e  n a d 
Bebravou mali už po druhý-
krát možnosť reprezen-
tovať Bánovskí behúni.
V  silnej konkurencii 230 
účastníkov sa najlepšie 
umiestnil náš bežec Tomáš 
Podpera, ktorý skončil 
v  celkovom poradí na  15. 
mieste a 22,3-kilometrovú 
trať zabehol za  1 hodinu 
a  26 minút. Na  radosť 
domácich sa na  víťaznej 
priečke po 14 rokoch opäť 
umiestnil český reprezen-
tant. Popredné miesta kaž-

doročne úspešne obsadzujú 
kenskí bežci. V sprievodnej 
súťaži Beh dětí Kopřivnicí
Bánovce reprezentoval aj 
náš najmladší „behúň“, 
len jedenapolročný Samko 
Podpera.

Atmosféru bánovského 
farmárskeho festivalu si 
v  tomto roku vychutnala 
i  skupina seniorov z  part-
nerskej obce Milotice. 
O  ich návšteve budeme 
informovať v  samostatnej 
tlačovej správe. 

Tlačová správa mesta

spravodajstvo, oznamy2

2. októbra od 8.00 do 10.00 h 
v Mestskom kultúrnom stredisku (Sever)

Nahlásiť sa treba vopred formou SMS na 0903 704 460

Mládež SČK a Okresné riaditeľstvo 
PZ v Bánovciach nad Bebravou

Cezhraničná spolupráca
Priestor pre výmenu skúseností, rozširovanie obzorov, vytváranie partnerstiev, vzájomné 

spoznávanie kultúry – to sú len niektoré z výhod cezhraničnej spolupráce miest a obcí. 
V širšom meradle sú partnerstvá nástrojom podpory aktívneho občianstva a otvárajú možnosti 
spoločnej participácie na európskych projektoch. 

Obnova zábradlí
V  uplynulých týž-

dňoch sa v meste realizo-
vala úprava zábradlí. Nový 
náter dostali bezpečnostné 
zábradlia popri chod-
níkoch na  kruhov ých 
objazdoch pri nákupných 
centrách Lidl a  Kauf land 
a  na  križovatke ciest 
na Ulici 5. apríla a Sládko-

vičovej. Pracovníci odboru 
služieb mestu opravili 
v iaceré čast i zábradlí 
poškodené pri dopravných 
nehodách. Natrel i  sa 
i  zábradlia na  mostoch 
ponad tok y Bebrav y 
a Radiše. V začatých prá-
cach sa i naďalej pokračuje. 

Tlačová správa mesta

Prvá rada pre vzácnych hostí Bánoveckého Mňam-
Festu - zľava poľskí hostia Benedykt Majer a Edward 
Maniura, primátorka Rudolfa Novotná, predseda 
SPPK Emil Macho, poslanec NR SR Ľubomír Želiezka, 
ministerka Gabriela Matečná...

Bánovskí a lublinieckí fotografi 

Stánok poľských hostí na MňamFeste

Dominanta Lublinieca

Bánovskí behúni v Kopřivnici
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Stanovisko poslanca Jána Kšiňana 
k žiadosti MFC Spartak o dotáciu z rozpočtu mesta

Keď m i  pred pá r 
m e s i a c m i  v   d i s k u s i i 
s kandidátmi na primátora 
Bánoviec nad Bebravou 
moderátor Silvester Lavrík 
položil otázku: „Ktorú časť 
nášho mesta máte najradšej 
a   pre č o? “ ,  odpoved a l 
som: „Miesto, ktorému sa 
v súčasnosti nie veľmi darí, 
ale verím, že časom ho 
dostaneme opäť na úroveň, 
aká mu patrí, a  to je areál 
bánovského Spar taka .“
Za  svojím názorom si 
pevne stojím. Iste aj to bol 
dôvod, prečo ma ešte pred 
zasadnut ím mestského 
zastupiteľstva (MsZ), ktoré 
prebiehalo 11. septembra 
2019, kontaktovali členovia 
správnej rady Mestského 
futbalového klubu (MFC) 
Spartak so žiadosťou o pod-
poru požiadavky o zvýšenie 
fi nančnej dotácie o 20 000 € 
pre tento futbalový klub.

Keďže som človek racio-
nálny, ktorý nerobí unáh-
lené závery pod vplyvom 
emócií, túto ich požiadavku 
som s nimi riadne prekon-
zultoval. Rovnako som ju 
prekonzultoval s niektorými 
poslancami MsZ vopred, 
pred zasadnutím MsZ, aby 
som sa uistil, že je opod-
statnená a relevantná nielen 
na základe môjho presved-
čenia, ale aj podľa viacerých 
ďalších názorov. Som si 
absolútne vedomý, že každá 
oblasť, do  ktorej smerujú 
investície z rozpočtu mesta, 
si vyžaduje našu podporu, 
či už je to oblasť sociálna, 
školstva, údržby a  opravy 
majetku a rôzne iné, no rov-
nako dôležitá je aj podpora 

oblasti športu. Sťažujeme 
sa na neadekvátne trávenie 
voľného času detí a mladých 
ľudí a  ak majú možnosť 
pracovať na  svojom osob-
nostnom i športovom raste 
a  potrebujú na  to podporu 
mesta, chceme im skrátiť 
fi nancovanie klubu. 

Ak je teda pre nie-
ktorých poslancov - ich 
slovami: „neakceptovateľné, 
aby sa ignorovali odporú-
čania odborných poradných 
orgánov MsZ, tzn. komisií 
a obchádzali pravidlá, týka-
júce sa tvorby a  čerpania 
mestského rozpočtu“, ako 
presne uviedli v Bánovských 
novinách zo 16. septembra 
2019 vo svojom stanovisku 
na  zmenu rozpočtu vyko-
nanú na  môj poslanecký 
návrh, potom mi nedá 
nereagovať, že stále ide len 
o odporúčania, ktoré sa majú 
práve na  zasadnutí MsZ 
prerokovať a doriešiť. Podľa 
toho som aj postupoval. 
Zároveň uvádzam ďalšie 
moje stanoviská k  tejto ich 
písomne vyjadrenej reakcii.

Požiadavku MFC Spar-
taku o  zvýšenie finančnej 
dotácie som podporil z nie-
koľkých dôvodov:
1/ V  a ktuá lnom roku 
2019 bol tomuto k lubu 
oproti roku 2018 krátený 
rozpočet o 20 000 eur, teda 
sme presne túto finančnú 
čiastku navrhovali vrátiť 
späť .  Túto myšl ien ku 
napokon potvrdila slovami 
aj pani poslankyňa Mária 
Peťovská: „Ja viem, že noví 
poslanci neboli pri rozpočto-
vaní v minulom roku, ale pri 
tvorbe rozpočtu, aj pri jeho 

schvaľovaní bolo povedané, 
že škrtneme futbalistom 
20 tisíc, veď oni ich aj tak 
budú pýtať a  potom sa im 
doschvália, lebo v opačnom 
prípade by pýtali ešte ďalších 
20 tisíc. [...] Myslím si, že im 
treba aj poďakovať, že sa 
začína éra možno k lepšiemu 
a  nie je to precedens, je to 
len vrátenie toho, čo sme im 
mali na začiatku dať.“
2/ Zaváži l i argumenty, 
ktoré písomne uv ied l i 
členovia správnej rady MFC 
Spartak v  žiadosti určenej 
Mestskému zastupiteľstvu 
Bánoviec, a  to nasledovné: 
klub má 8 mládežníckych 
družstiev (športovci od  6 
do  19 rokov, spolu je ich 
160), 9 mládežníckych tré-
nerov a mužstvo dospelých; 
a rovnako zavážili rozpísané 
ročné f inančné výdavky 
k lu bu  z   ro z p o č t ove j 
dotácie mesta - hospodár 
športového areálu, platby 
za elektrinu, vodné a stočné, 
fi nancovanie trénerov, roz-
hodcov, delegátov, doprava 
pre mládežnícke družstvá 
na  majstrovské zápasy 
a turnaje (pričom na mnoho 
halových turnajov v  zim-
ných mesiacoch hradia 
rodičia cestu z  vlastného); 
poplatky za registračné pre-
ukazy, športové oblečenie...
3/ Nejde len o  podporu 
sa mot ného špor tu ,  č i 
konkrétne futbalu v Bánov-
ciach nad Bebravou, ide 
predovšetkým o  podporu 
športujúcich detí a mládeže 
v našom meste.
4/ Ako sa vyslovil aj tréner 
Martin Slovák, v A mužstve 
dospelých je 20 mužov 

a  z  nich je až 15 odcho-
vancov práve z  Bánoviec. 
V  číslach to znamená až 
75 %-ný podiel. Týmto 
výstižne reagoval na úvahu 
pani poslankyne Dany Šve-
covej, že jej nejde do hlavy, 
kde sa st ráca členská 
m ládežnícka a  detská 
základňa, keď sú v  bánov-
skom družstve dospelých 
viac-menej futbalisti, ktorí 
nie sú bánovskými odcho-
vancami. Zároveň pán 
Slovák uviedol: „Dnes som 
sa dozvedel, že niektorí z vás 
ani nevedia, že fungujeme 
ako nový mestský futbalový 
klub. Niektorí z  vás si 
mysleli, že ešte fungujeme 
pod starým názvom, že je 
tam staré vedenie, že sú tam 
ľudia, ktorí tento klub viedli. 
Tak som to dnes musel dávať 
takisto na pravú mieru, hoci 
je to tak už od januára.“

Prečo som absolútne 
stotožnený s  oprávne-
nosťou môjho poslanec-
kého návrhu o  navýšenie 
dotácie pre MFC Spartak 
aj napriek negatívnym 
n á z o r o m  n i e k t o r ýc h 
poslancov:
1/ Výsledky hlasovania 
pot v rd i l i   opráv nenosť 
podania tohto návrhu. 
Návrh na zvýšenie dotácie 
z rozpočtu mesta pre MFC 
Spartak a  rovnako aj pre 
Hádzanársky klub Sokol 
podporilo z 18 prítomných 
poslancov až 10. Proti boli 
len 4 a rovnako 4 sa zdržali 
hlasovania.
Zaiste rozhodujúcim prí-
nosom vo výslednom  hla-
sovaní bol fakt, na  ktorý 
poukázala vedúca finanč-

ného oddelenia MsÚ Eva 
Straňáková, a to, že možno 
očakávať koncom roka 
v  mestskej kase zvýšenie 
výnosu z  daní z  príjmov 
fyzických osôb. Nuž, kde je 
vôľa, tam je aj cesta.
2/ Slová poslanca Mariána 
C h o v a n c a ,  b ý v a l é h o 
primátora, ma uisťujú 
o správnosti podania tohto 
návrhu: „Vieme, akým 
obdobím prešiel Spartak 
ešte v  roku 2018 [...], aké 
problémy sme riešili, aká 
dlžoba tam bola, akým pro-
cesom museli prejsť. Môžem 
len povedať, že sa teším, že 
vznikol nový mestský futba-
lový klub a  verím, že nové 
vedenie tohto klubu to myslí 
úprimne, seriózne a že sku-
točne chcú naštartovať novú 
epochu. Je jasné, že hneď 
zo začiatku nejdú všetky 
veci ľahko a chalanov čaká 
aj éra, že si budú musieť aj 
sami zohnať sponzorské prí-
spevky [...]. Držím im palce, 
moju podporu majú.“
3/ Slová viceprimátorky 
Márie Hajšovej potvrdzujú 
relevantnosť môjho návrhu: 
„Na  finančnej komisii som 
bola za to, aby sme to pod-
porili. To znamená, že ja to 
podporím aj teraz.“
4/ Sta nov isko t rénera 
A mužstva Martina Slováka 
na  zasadnutí MsZ hovorí 
jasne: „Borili sme sa s dosť 
veľkými problémami, aby 
sme vôbec futbal v  Bánov-
ciach zachránili, ale bohu-
žiaľ, zdedili sme dosť veľa 
nášľapných mín, ktoré sme 
museli my ako nové vedenie 
futbalového klubu riešiť. 
Plátali sme diery a  dlhy, 

ktoré zostali po starom klube 
a, bohužiaľ, museli sme ich 
plátať aj z fi nancií z rozpočtu 
na rok 2019. To je realita.“

Ďakujem za  podporu 
poslancom, ktorí môj posla-
necký návrh o  navýšenie 
dotácie pre MFC Spartak 
a  hádzanársky klub Sokol 
podporili: predseda výboru 
mestskej časti Biskupice - 
pán Milan Igaz, predseda 
výboru mestskej časti Malé 
Chlievany - pán Dušan 
S enč í k ,  pre d s e d n íč k a 
výboru mestskej časti Dolné 
Ozorovce - pani Mária 
Peťovská , predsedníčka 
v ýboru mestskej čast i 
Horné Ozorovce - pani 
Martina Balážová, zástup-
kyňa primátorky - pani 
Mária Hajšová, poslanec 
za  volebný obvod č. 1 
Juh - pán Richard Makýš, 
poslanec za volebný obvod 
č. 3 Stred - pán Peter Janáč, 
poslanec za volebný obvod č. 
4 Sever - pán Marián Cho-
vanec a poslanec za volebný 
obvod č. 5 Dubnička - pán 
Jozef Farkaš.

Na  záver si dovolím 
citovať slová pani primá-
torky Rudolfy Novotnej, 
ktoré zazneli po  búrlivej 
rozprave: „Vážim si kaž-
dého, kto povie názor taký 
alebo onaký, ale vždy tu 
bude princíp hlasovania 
a  vždy vyhrá väčšina. [...] 
Pokiaľ  povedala šé f ka 
ekonomického, že vie, kde 
by tie peniaze našla, tak sa 
poslanci rozhodli hlasovať 
tak, ako sa rozhodli. Nech 
je to názor akýkoľvek, vždy 
hlasujú poslanci.“ 

Ján Kšiňan, poslanec MsZ

nech jazdia vedľa. Čo ale 
treba urgentne je chodník 
pre bicyk le a  korčule 
minimálne k  priehrade až 
po  samotný koniec. To je 
už doslova žiaduce. Ďalej by 
bolo vhodne urobiť niečo 
s parkom. Možno by potom 
menej detí šantilo s bicyk-
lami na námestí... 

Peter Farkaš: Treba 
spraviť štatistiku či sa 
tam stala niekedy nehoda 
cyklistu a  chodca. Ja si 
myslím, že naše námestie 
je dosť veľké na  to aby 
sa tam zmestilo tých pár 
chodcov a  cyklistov, čo 

ním prejdú. Možno by som 
vyznačil cestu pre cyklistov 
na Záfortni a vyhradil pruh 
pre cyklistov zo sídliska 
Dubnička do mesta, a od A.
Hlinku po  Sládkovičovu 
ulicu, myslím si, že šírka 
cesty je dosť na  to veľká, 
aby sa pre cyklistov vyčlenil 
úzky pás...

Marcela Bacová: Pokiaľ 
nie je vyhradená trasa pre 
cyklistov, tak zakázať. Je 
to pešia zóna... Malé deti 
a  starší ľudia nemajú také 
refl exy, aby si dávali pozor 
pred bicyklami.

Milan Bobuš: Osobne 
som proti navrhovanému 

zákazu pohybu cyklistov 
p o   n a š o m  n á m e s t í . 
Na jednej strane podporu-
jeme bicykel ako alterna-
tívny dopravný prostriedok 
v meste a na druhej strane 
chceme zakázať pohyb 
cyk l istom po  námest í 
plnom obchodov, úradov 
a  kaviarní? Aj do  kostola 
jazdia ľudia na  bicykloch, 
takže naopak, na námestie 
by malo mesto umiestniť 
viac cyklostojanov. V súčas-
nosti nevidím ani potrebu 
maľovania cyklochodníkov 
na  dlažbu. Zo skúseností 
viem, že pohyb cyklistov 
a   chodcov po  jed nej 

spoločnej ceste sa vôbec 
nevylučuje. Svedčí o  tom 
aj čoraz väčšie množstvo 
značených cyklotrás, ktoré 
sú zároveň aj turistickými 
značenými chodníkmi pre 
peších. Takéto spoločne 
cesty fungujú na  princípe 
vzájomnej ohľaduplnosti 
a zatiaľ som nepočul o žiad-
nych vážnejších kolíziách či 
nehodách na nich.

L u c i a  B i e l i k o v á , 
poslankyňa MsZ: Navrho-
vaný doplnok k VZN, ktorý 
bol jednohlasne stiahnutý 
z  rokovania, teda do  plat-
nosti nepríde. Poslanci 
tým vyjadrili jasný názor, 

že s  týmto pripravovaným 
zákazom nesúhlasia, toto 
riešenie by bolo nesystema-
tické a úplne bez koncepcie. 
Práve naopak, odporučili 
sme vedeniu mesta, aby dalo 
urobiť generel cyklistickej 
dopravy mesta, v  ktorej 
bude navrhnutá infraštruk-
túra nielen turistických 
ale aj mestských cyklotrás. 
V budúcnosti po ich vybu-
dovaní a  verejnej diskusii 
k  problematike, sa môže 
mesto ku VZN vrátiť alebo 
ho ponechať v  pôvodnom 
znení,  k toré je pod ľa 
môjho názoru dostačujúce. 
Osobne ma teší, že sa 

rozvinula diskusia na  túto 
tému, ale aj občiansky tlak 
k znižovaniu emisií v meste 
a  podpore alternatívnej 
dopravy. Naozaj by sme sa 
mali sústrediť skôr na  to,  
ako sa cyklista bezpečne 
po  meste prepraví, či má 
kam odložiť svoj „dopravný 
prostriedok “, že svojím 
rozhodnutím použiť bicykel 
nezaťažil statickú dopravu, 
že to je ekologické,... než 
na nezmyselné zákazy vyu-
žívania námestia. Urobme 
z  námestia živé miesto, 
lebo ak bude prázdne, bude 
obrazom nežijúceho mesta. 

Alena Borszéková 

Plánovaný zákaz pohybu bikerov v centre mesta neprešiel
Cyklistika prežíva boom, aj na námestí
Dokončenie z 1. strany >>
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O ozajstných krojoch a kostýmoch s prvkami folklóru
Je mi ľúto, že iniciatíva orga-

nizátorov Bánoveckého Mňam-
Festu pred pár rokmi, aby na tento 
festival prišli ľudia v kroji, zanikla. 
Pamätám si, že na  MňamFest 
2015 prišli v  kroji aj starostky 
– z  Uhrovca Zuzana Máčeková 
a  z  Veľkých Chlievan Zuzana 
Flórová. Týždeň pred Mňam-
Festom 2019 som sa na sociálnej 
sieti spýtala našich čitateľov, či sú 
ochotní prísť na MňamFest v čo 
najväčšom počte v krojoch... Väč-
šina, teda všetky ženy, ktoré našli 
odvahu vyjadriť sa, napísali, že by 
to bolo pekné. Aj ja si to myslím. 
Ale... 

„Ak máte na mysli naozajstné 
kroje (nie folklórom inšpirované 
oblečenie), tak to je veľmi ťažké 
zadanie a  výzva. Takých ľudí 
nájdete v  Bánovciach a  okolí 
veľmi málo, pretože nosenie nao-

zajstných krojov zaniklo v  okolí 
Bánoviec už veľmi dávno a  ich 
výroba, žiaľ, nepokračuje (až 
na veľmi málo výnimiek, ktoré sa 
naozaj držia dokumentácie daného 
kroja)...“ napísala svoj názor Gabi. 
V podstate s ňou súhlasím. Keďže 
výroba – ušitie a  vyšitie takého 
originálneho kroja je naozaj drahá 
záležitosť, možno by na  takýto 
ľudový festival alebo jarmok stačilo 

prísť aspoň v oblečení s prvkami 
folklóru. A  nie v  tričkách alebo 
mikinách s  anglickými nápismi, 
o  ktorých väčšina ani nevie, čo 
to vlastne na hrudi nosia. „Kroj je 
presne defi novaný odev, polopate: 
odev vidieckeho obyvateľstva 
z určitej doby, napríklad medzi I. 
a II. svetovou vojnou, jednej obce, 
jednej príležitosti (s prihliadnutím 
aj na liturgické obdobie) a tiež musí 
byť dodržaný status osoby, ktorá si 
ho oblieka, mať oblečené všetky 
odevné súčiastky (vrátane počtu 
spodníc), ktoré sa v minulosti nosili 
a  byť v  ňom správne ustrojená. 
Všetko ostatné je kostým. Inak 
sa vám podarí vyrobiť si hanbu... 
Na cene odevu je krásne to, že keď 
už tie peniaze na kroj naškriabete, 
dáte si záležať aj na tom, aby ste 
mali všetko perfektné...“ to je zas 
názor Sabíny. A  tiež nemožno 

nesúhlasiť s  jej dobre mienenou 
radou: „Ak nemáš ku kroju vzťah, 
prehľad o  jeho hodnote a  chceš 
ho mať na  sebe iba preto, aby si 
vyzerala pekne, tak v ňom budeš 
vyzerať ako teľa.“

Ja osobne by som však nebola 
taká radikálna. Je množstvo pek-
ného a moderného oblečenia, kde 
sa vo veľkom využívajú prvky fol-
klóru. Alebo „ľudových odevov“, 

v  ktorých vystupuje aj množstvo 
folklóristov, malých i  veľkých, 
aj z  nášho regiónu. Odborníčky 
na etnológiu by ich nazvali „kos-
týmy s prvkami folklóru“. Či je tak, 
alebo onak, je veľmi potešiteľné, 
že ľudia, teda najmä ženy, by radi 
nosili kroj na  takéto zvláštne 
príležitosti, akými je napríklad 
aj Bánovecký MňamFest. Možno 
by sa takou príležitosťou mohli 
stať bánovské tradičné jarmoky 
alebo stavanie mája, resp. fašiangy. 
Veď folklór, chvalabohu, sa teší 
zvýšenému záujmu aj v  našom 
meste. Drienovec aj Bebran uvíta 
medzi sebou každého jedného 
záujemcu o  folklór, aj v  detskom 
Drienovčeku pri CVČ sú deťom 
dvere otvorené. A možno málokto 
vie, že sa v  našom meste pred 
rokom vytvorilo ďalšie folklórne 
teleso – Tatrovák senior. Už len 
vyriešiť otázku, ako všetkých 
týchto záujemcov obliecť do krojov 
a nie do „kostýmov s prvkami fol-
klóru“. Ak mám hovoriť za seba, ja 
zásadne na slovenské folklórne fes-
tivaly chodím vo vyšívanej blúzke 
a manžel v ľanovej košeli. A tento 
zvyk si osvojila už aj moja rodina. 
A veľa známych. A vôbec pritom 
nemáme komplexy, že nemáme 
na „naozajstný“ originálny kroj. 

Ako má správne vyzerať kroj 
z Bánoviec a okolia, sa dočítate vo 
veľkej monografi i mesta vydanej 
v  roku 2002. A  to naozaj veľmi 
podrobne... Napríklad aj toto: 
„Je paradoxné, že na prelome 19. 
a  20. storočia, keď ľudový odev 
na  západnom Slovensku hýril 
bohatou výšivkárskou výzdobou, 

farebnosťou, nádherou a  prepy-
chom, v  okolí Bánoviec nastal 
postupný zánik a  odkladanie 
tradičného odevu a  jeho nahrá-
dzanie jednoduchým konfekčným 
alebo remeselne šitým šatstvom. 
mestského strihu.“ Bánovčania 
teda prestali nosiť kroje už pred 
prvou svetovou vojnou. Ale... 
„Najdlhšie sa zachoval tradičný 
ženský odev pri svadobnom 
obrade. V materiáli o svadobných 
zvykoch v Horných Ozorovciach, 
uloženom v Národopisnom ústave 
SAV, z roku 1942 sa dočítame, že 
ešte v  40. rokoch nosili nevesty 
oblečenie pozostávajúce zo 
sukne zvanej „letnica“ z vapéru, 
na páse mali uviazanú skladanú 
bielu „fertuchu“, vyšívanú alebo 
čipkovanú, Na  jemných bielych 
rukávcoch mali oblečený živôtik 
(pruclek, brusliak) s kvetovaným 
vzorom a  gombičkami. Bohaté 
nevesty mali na  živôtiku strie-
borné gombíky, zvané kapce. 
Znakom nevesty bola parta (sva-
dobný veniec a bižutérne ozdoby 
so zeleňou (ako bola myrta, 
rozmarín alebo asparágus).“ Viac 
v monografi i mesta.
 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Speváci dychovky Nadličanka pri spievaní hymny MňamFestu

Dievčatá z bánovského Drienovca menili kroje viackrát

Deti z bratislavskej Klnky očaril Bánovčanov svojimi výkonmi
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Spomienka 
Dňa  5. októbra 2019 si pripomenieme 
smutné piate výročie, kedy navždy odišiel 
dlhoročný predseda Okresnej rady SZZP 
v Bánovciach nad Bebravou

Jozef Januška.
Kto ste ho poznali, venujte mu, prosím, tichú spo-
mienku.  OR SZZP 

 Spoločenská kronika

Emil Pokus *1954
Ján Hajšo *1952

Opustili nás

Branislav Kyselica a Mgr. Michaela Košíková

Uzavreli manželstvo

Každý kto chce a môže darovať najvzácnejšiu teku-
tinu, bude mať príležitosť urobiť tento ušľachtilý čin 
v utorok 2.10. v rámci odberu krvi, ktorý organizujú 
Mládež SČK a OR PZ. Odber sa začína o 8.00 v MsKS. 
Predtým je však potrebné, nahlásiť sa SMS-kou na t.č. 
0903 704 460. Mamičky, ktoré majú ratolesti od 1 do 6 
rokov, môžu v ten istý deň o 9.30 h navštíviť Materské 
centrum Anjelikovo na  Radlinského ulici. Pre deti 
tam budú v rámci programu pod názvom Montessori 
dielničky pripravené rôzne aktivity, ktoré budú pri-
spôsobené podľa vekových kategórií. Streda 3.10. bude 
patriť tým, ktorí si radi vypočujú známe ľudové piesne. 
V mestskom kultúrnom stredisku sa uskutoční koncert 
skupín Duo Sonet a Vrchári. Kapely, ktoré sú známe 
aj z  TV stanice Šláger, začnú hrať a  spievať o  18.00 
h. Vstupenky je možné si zakúpiť v MsKS, prípadne 
v Informačnom centre na námestí. Cena je 8 eur. Pre 
tých, ktorí majú záujem naučiť sa efektívnu sebaobranu, 
je určený tréning japonského bojového umenia Aikido. 
Stačí prísť na tréning, ktorý sa bude konať v pondelok 
7.10. o 17.30 h v Sokolovni na Radlinského ulici.  (vz)

KAM v meste a okolí

Nestor Slovenského misijného hnutia
Ľudovít Matejov sa stovky nedožil...

Bánovskú kapelu Dis-
sensy tvoria Dodo „hejkall“ 
Kováč (sólo, gitara, spev), 
Michal Vašina (gitara), Igor 
Gazdag (basgitara, vokály) 
a Janči Cako (bicie, vokály). 
O  dvanásť dní, presne 
v piatok 11. októbra o 19.00 

h budú „krstiť“ nový album 
s  názvom Svet v  chaose. 
Hosťami budú kapely Ilega-
lity, Nekultúra, Dysanchely 
a divadelno-šermiarska sku-
pina Broň. Vstupné je 5 eur. 
Priaznivcov tvrdšieho žánru 
srdečne pozývame.  (jk)

Nový album Dissensy

Neznášam pocit bezmocnosti. Ten stav, kedy 
neviem s niečím pohnúť, hoci presne viem ako na to... 
ako sa to dá. Ale vonkajšie vplyvy mi v tom bránia. Tak 
veľmi chcem - ale nejde to. Čo s tou bezmocnosťou? Ako 
sa s ňou popasovať? Rezignácia nepripadá do úvahy! 
Presne na to tá bezmocnosť čaká. Že rezignujem... že ma 
zaženie do kúta. Že ma prinúti možno aj plakať. Áno, 
o  toto jej ide - vidieť ma na kolenách. Hľadám cestu 
z bezmocnosti. Samozrejme, že blúdim. Dva kroky vpred 
a tri kroky vzad. Cesta z nej je zložitá a kľukatá... zmá-
čaná slzami. Niekedy stačí utiecť do ticha a na chvíľu 
sa jej poddať. V tej chvíli absolútnej bezmocnosti, keď 
získate istotu, že z nej nie je cesty von - práve vtedy sa 
niečo vo vás naštartuje, alebo príde niekto a povie: „Poď, 
vyvediem ťa.“ Na absolútnom dne našich emócií vždy leží 
„pohodené“ riešenie, ktoré by sme z výšky svojej pýchy 
nevideli. Treba jednoducho spadnúť, aby sme mohli 
vstať. Vo chvíli, keď sa postavíte z dna bezmocnosti stá-
vate sa iným človekom. Silným a neporaziteľným.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

Dvadsiateho septembra 
zorganizovali žiaci etickej 
výchovy vyšších ročníkov ZŠ 
Komenského charitatívnu 
aktivitu Deň bielej pastelky 
na pomoc a podporu ľuďom 
so zrakovým postihnutím. 
Biela pastelka patrí medzi 
desať najväčších f inanč-
ných zbierok na  Slovensku 
a výnos z nej je každoročne 
použitý na  poskytovanie 
sociá lneho poradenstva 
a  sociálnej rehabilitácie, 
na  f inancovanie aktivít, 
ktoré nevidiacim a  slabo-

zrakým pomáhajú začleniť 
sa do  bežného života . 
Všetkým, ktorí ste sa do tejto 
aktivity zapojili, úprimne 
ďakujeme. Poďakovanie 
patrí aj našim organizá-
torom, ktorí vyrobili infor-
mačné letáky, Samuelovi 
Hečkovi a Félixovi Kasalovi 
za  ochotu nosiť pastelky 
po škole a aj   moderátorom 
Julke Kosíkovej a  Jurajovi 
Nguyenovi, ktorí o  tejto 
aktivite pripravili reláciu 
pre celú školu. 

Dagmar Čikošová

Deň bielej pastelky v ZŠ Komenského

Ľudovít Matejov si v októbri 2017 
za svoju celoživotnú charitatívnu pomoc 
prevzal ocenenie Osobnosť mesta 
Bánovce nad Bebravou. Ako 99-ročný 
bol najstarším občanom nášho mesta. 
Bohužiaľ, bol. Storočnice by sa dožil 
29. decembra tohto roku. Nedávno, 
16. septembra odišiel do  večnosti. 
Bánovská verejnosť sa s ním rozlúčila 
na miestnom cintoríne 23. septembra.

Ako vyškolený kovoobrábač sa 
dostal medzi prvých strojárov, ktorí 
v  Tatrovke začínali. Robil tu až 
do odchodu do dôchodku v roku 1979. 
V Bánovciach na Sládkovičovej ulici si 
zo svojho platu za  šesť rokov postavil 
dom, kde s  manželkou vychoval štyri 
deti. Dnes má veľa vnúčeniec a prav-
núčeniec... Nielen na  dôchodku, ale 
už aj počas zamestnania sa zaujímal 
o ľudí vo svete, ktorí trpeli hladom. Pán 
Matejov ako predseda Klubu Sloven-
ského misijného hnutia v Bánovciach 
nad Bebravou všetok svoj voľný čas 

obetoval na zháňanie potrebných vecí 
pre humanitárnu pomoc – oblečenie, 
obuv, školské potreby a  podobne. 
Slovenská humanitná rada - národné 
dobrovoľnícke centrum humanitárnych 
a charitatívnych organizácií a občian-
skych združení a nadácií - udeľuje kaž-
doročne ocenenie Dar roka za nezištnú 
pomoc ľuďom v  núdzi .  Prvým 
oceneným v  histórii podujatia v  roku 
1996 bol Ľudovít Matejov z Bánoviec 
nad Bebravou. Stal sa v  tom roku 
hlavným laureátom Daru  spomedzi 
93 osôb vtedy ocenených Slovenskou 
humanitárnou radou. Okrem iného 
Ľudovít Matejov organizoval dlhé 
roky na  sviatok Nanebovzatia Panny 
Márie 15. augusta zájazdy pútnikov 
zo Slovenska do poľskej Czestochowej 
k Čiernej Madone – Kráľovnej Poľska. 
Žiaľ, už nebude... 

Odpočinutie večné daj mu Pane...
 Česť jeho pamiatke!

 (redakcia)
Pán Matejov vo svojej záhradke 

Predajcovia sa môžu prihlásiť v termíne do 4. 10. 2019 
na 0944 306 748 denne v čase od 9.00 do 17.00 h. 
Viac na facebooku Materské centrum Anjelikovo.
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Bánovský silák pre dvojicu Golier a Petrík
Šesťnásobný najsilnejší muž 

Slovenska a  legenda medzi strong-
manmi Bánovčan Branislav Golier 
sa po  trinástich rokoch opätovne 
predstavil na  Bánovskom silákovi. 
Napriek svojmu veku sa ukázal 
v tom najlepšom svetle a takpovediac 
na  vlastnom podujatí triumfoval 
spoločne so svojím kamarátom, 
Igorom Petríkom z Levíc.

Miestom 15. ročníka Bánovského 
siláka sa 22. septembra stalo opäť par-
kovisko pred nemocnicou. Predstavilo 
sa osem strongmanov - profesionálov, 
ktorí vytvorili štyri súťažné dvojice. 
Do nášho mesta pricestovali Poliaci 
Maciej Krzykala a Jozef Tomaszewski, 
Česi Pavel Zadražil a  Jíří Žaloudek, 
Slováci mali dve družstvá - Marek 
Tóth spoločne s Arnoldom Ferenczom 
a Igor Petrík s Branislavom Golierom. 
Silného Bánovčana prišlo povzbudiť 
množst vo divá kov, osobne aj 
primátorka Rudolfa Novotná. Pre 
súťažné dvojice bolo pripravených 5 
súťažných disciplín. V tej prvej silní 
muži desaťkrát vytláčali nad hlavu 
150 kilogramov, pričom druhý pre-
tekár niesol 125 kilogramové vrece 
20 metrov. V  úvodnej disciplíne 
boli najrýchlejší Slováci Marek Tóth 
s  Arnoldom Ferenczom. Tandem 
Petrík a Golier bol pomalší iba o 3 
sekundy. V  najlepšom svetle sa 
odprezentovali pri zdvíhaní gule 
s hmotnosťou 125, 135, 150 a 175 kg. 
Poslednú najťažšiu guľu zvládli iba 
Pavel Zadražil a  Branislav Golier. 

Keďže slovenský tím bol o 5 sekúnd 
rýchlejší, tešil sa z  prvého miesta. 
Aj v  tretej disciplíne dominoval 
bánovský silák. Osemtonový kamión 
najrýchlejšie dopravili na vzdialenosť 
15 metrov, čím si výrazne zlepšil 
vyhliadky na  celkové víťazstvo. 
Český tím bol pomalší iba o necelé 
dve sekundy. V  predposlednej 
disciplíne si strhol pľuzgier Poliak 
Jozef Tomaszewski a napriek veľkej 
snahe súťaž nedokončil. Druhý slo-
venský tím tiež nedotiahol 160 kilové 
kufre až na  métu 10 metrov. Braňo 
s  Igorom boli od víťazného českého 
tímu pomalší o sekundu. V poslednej 
disciplíne pri pretáčaní 400 kg pne-

umatiky skončili tretí Česi, druhú 
pozíciu obsadili Tóth s  Ferenczom, 
a  z  víťazstva sa tešili Igor Petrík 
a Braňo Golier. Levicko - bánovská 
spolupráca získala tri prvenstvá, tie im 
vyniesli celkové víťazstvo. Druhí boli 
Česi, tretí Slováci Tóth s Ferenczom 
a ako štrvtá skončila poľská dvojica. 
Strongmani ukázali v  Bánovciach 
svoju silu, ale aj to, že sú všetci 
dobrá partia a pomôžu aj nováčikom 
v tomto športe. Tento ročník Bánov-
ského siláka bol organizačne pod 
taktovkou Márie Golierovej. Vôbec 
po  prvýkrát sa ho zúčastnilo osem 
profesionálnych strongmanov. Bra-
nislav Golier po súťaži: „Ja to hovorím 
už minimálne päť rokov, že končím, 
ale strašne ma tento šport napĺňa, hoci 
už mám v podstate 45 rokov. Už dávno 
som za zenitom, sužujú ma zranenia, 
čaká ma ešte menšia operácia kolena 
tento rok. Víťazstvo ma nabudilo, 
vidím, že ešte dokážem chalanom kon-
kurovať v niektorých disciplínach. Ešte 
nejaké súťaže absolvujem a uvidím, čo 
na budúci rok usporiadame. Možno, 
že bude súťažiť môj syn, uvidíme niečo 
vymyslíme...“  Andrej Jakubík

 Foto: Ivan Zajac

Víťazstvo zaručil kuriózny gól na konci 
MFC Spartak: Trebatice 2:1 (0:1)

Naši futbalisti v sobotu 
predviedli najslabší  výkon 
aktuálnej sezóny a doslova 
„utrpeli výhru“. V prvom 
dejstve sa hral iba prie-
merný futbal s minimom 
šancí. Najskôr sa sám na 
brankára rútil Masarovič, 
ale jeho zakončenie nemalo 
razanciu. Neskôr sa po štan-
dardke dostal k odrazenej 
lopte Halás, ale z päťky 

prekopol bránku hostí. Tí 
udreli po sérii chýb celého 
domáceho družstva, keď sa 
z brejku presadil hosťujúci 
Masár. V druhom polčase 
mohol vyrovnať Kyselica, 
ale preloboval Veselého 
i  bránku. Trebatice mohli 
svoj náskok zvýšiť po brejku, 
najskôr Prosňanský zbrklo 
zakončil a o pár minút 
neskôr po rohovom kope 

vykopol loptu z prázdnej 
brá n k y Ha lás .  Host ia 
urazili šťastenu a v 80. 
minúte Kochan po peknej 
akcii vyrovnal. Trebatice 
mohli ísť opäť do vedenia 
po ďalšej brejkovej situácii, 
ale Znášik predviedol skvelý 
zákrok. Rozhodnutie prišlo 
v 89. minúte, kedy dovtedy 
v ýborný brankár host í 
Veselý pustil za seba málo 

razantné zakončenie nášho 
Rusinka. Po víťazstve 2:1 
sme si na konto pripísali 
štvrtú tohtosezónnu výhru. 

G ó l y :  8 0 . K o c h a n , 
89.Rusinko – 37.Masár. 
Zostava Bánovce: Znášik- 
Sipos, Rusinko, Halás, Kráľ 
(46.Zelenák), Morávek (46.
Nazar), Kyselica (84.Kocan), 
Turoň, Masarovič (64.Igaz), 
Zita, Kochan.  (mk,aj)

KST Bánovce nad Bebravou vás pozýva v nedeľu 13. 
októbra na  turistickú akciu - výstup z  Handlovej 
na  Veľký a  Malý Grič v  pohorí Vtáčnik. Odchod 
spoločným autobusom o 7.30 h zo stanice SAD. Viac 
info na www.banovce.sk.

Naši zápasníci stále prví
Po  dvoch kolách stáli 

naši zápasníci z  Mestského 
zápasníckeho klubu Bánovce 
nad Bebravou na  čele 
žiackej ligy. Svoje líderstvo 
si v  treťom kole chceli 
minimálne udržať, a  to aj 
preto, že mladí zápasníci 
a zápasníčky zo západného 
Slovenska sa 21. septembra 
zišli v  našej mestskej špor-
tovej hale. Svoje vrcholné 
postavenie v žiackej lige už 
tretí rok po  sebe potvrdili 
aj doma, keď vybojovali 
cel kovo 22 pód iov ých 
umiestnení. Zlatú medailu 

získalo jedenásť členov MZK 
Bánovce, striebornú piati 
a  bronzovú siedmi. Naši 
borci dali v  náročnej kon-
kurencii opäť o sebe vedieť. 
„Prišlo 160 zápasníkov zo 
štrnástich oddielov. Z Báno-
viec máme zhruba tridsať 
detí zapojených do  tretieho 
kola žiackej ligy,“ prezradil 
podpredseda MZK Bánovce 
Milan Urbánek. V  sobotu 
sme si do  celkového hod-
notenia pripísali 142 bodov. 
Náskok pred druhou Nitrou 
sme zvýšili o  šesť bodov. 
Posledné štvrté kolo žiackej 

ligy bude v Dunajskej Strede. 
Na  juh Slovenska sa naši 
zápasníci poberú s  túžbou 
obhájiť triumf v  žiackej 
lige. Kvalitnému výkonu 
vždy predchádza poctivá 
príprava. Pred tretím kolom 
žiackej ligy sa všetci snažili 
čo najlepšie načasovať 
svoju výkonnosť. „Veľa som 
makal a posiloval“, prezradil 
Matyáš Filo. Peter Beňo pred 
súťažou schudol dve kilá. 
Zápasenie v  Bánovciach 
bolo pred rokmi výhradne 
chlapskou záležitosťou. Časy 
sa menia, dnes má MZK vo 

svojich radoch šesť dievčat, 
ktorým tento náročný šport 
učaroval. Jednou z nich je aj 
Michaela Tuchyňová, ktorá 
nám prezradila, prečo sa 
venuje zápaseniu: „Baví ma 
ísť proti chalanom a  adre-
nalín, čo je v tomto športe.“
Jej oddielová kolegyňa Mar-
tina Tomašková si rovnako 
zápasenie obľúbila. Naši 
zápasníci robia sebe, klubu 
aj mestu dobré meno. A  to 
na  turnajoch a  republiko-
vých šampionátoch, nielen 
v žiackej lige. 

Andrej Jakubík

Pre kadetov a  žiakov 
Bánovského basketbalového 
klubu začal v  uplynulý 
víkend nový súťažný ročník. 
Naši basketbalisti do  17 
rokov si hneď v  prvom 
stretnutí sezóny pripísali pre-
miérové víťazstvo. Napriek 
maródke a  šiestim hráčom 
na palubovke, vyhrali v Žiari 
nad Hronom 71:67. V nedeľu 
hrali kadeti v  Banskej 
Bystrici proti ŠKP BBC B. 
Bystrica. Po  bezchybnom 
výkone a  v  oklieštenej 
zostave si poľahky poradili 
so súperom v pomere 98:45. 
Aj žiaci (U14) majú za sebou 
prvé l igové stretnutia . 
V  sobotu nastúpili proti 
vicemajstrovi kategórie U13, 
Interu Bratislava. Hráči 
z hlavného mesta zakončili 
zák ladnú časť minulej 
sezóny bez jedinej prehry 
a šnúru víťazstiev si natiahli 

aj 21. septembra. Naši hráči 
pôsobi l i  z a k r í k nut ý m 
dojmom a z  toho vyplývali 
straty lôpt, čo súper vyu-
žíval na  rýchle protiútoky. 
Predčili nás aj v herných čin-
nostiach jednotlivca, v  hre 
1:1 a v dôraznosti v súbojoch 
o  loptu a  pod košom. 
Konečným výsledkom bola 
prehra BBK v pomere 36:95. 
V nedeľu 22. septembra ces-
tovali žiaci do Trnavy, kde 
nastúpili proti Slávii Trnava. 
V  druhom zápase sezóny 
podali chlapci bojovný 
výkon, ktorý do  polčasu 
vyjadrili vedením 22:6. 
Chlapci výborne kolektívne 
bránili, no v poslednej štvr-
tine si trochu skomplikovali 
cestu za víťazstvom ľahkými 
stratami lôpt .  Náskok 
z  predchádzajúcich štvrtín 
im nakoniec stačil na  udr-
žanie víťazstva 43:35.  (ml,aj)

Basketbalová mládež 
v novej sezóne
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NAJKRAJŠIA 
PREDZÁHRADKA 2019

Hlasujem za predzáhradku 

č. ...........
(Ústr ižok vhoďte do  schránky 
na podnety od občanov, budova MsÚ, 
ul. Farská č.3)

voľný čas, inzercia 7

na facebooku 

Ponúkame prácu pre vitálneho dôchodcu alebo 
živnostníka na pomocné práce v stavebníctve. Práca 
hlavne v  okrese BN (4 eurá v  čistom + odmeny). 
Tel. 0903 223 203. 

INZERCIA

Európsky týždeň športu v ZŠ Školská
V  tomto roku prebiehal 

už 5. ročník Európskeho 
týždňa športu. Je to kampaň 
na nabádanie k pohybu a špor-
tovaniu čo najväčšieho počtu 
ľudí každej vekovej kategórie. 
V  ZŠ Školská sme opäť 
zostavili pestrý výber cvičení 
a  prekážok na  ihrisku. Boli 
pripravené na 9 stanovištiach 

a pomáhali pri nich dievčatá 
siedmeho ročníka. Po  otvo-
rení a  rytmickej rozcvičke 
pod vedením učiteľky Mag-
dolenovej v telocvični zvládli 
žiaci prvého stupňa všetky 
pohybové aktivity vonku 
na  výbornú. Naším tohto-
ročným heslom bolo: Pohyb 
je život. Pridaj sa! Pridali sa 

k nám a veľmi sa snažili i deti 
z MŠ Severka so svojimi uči-
teľkami. Ich hravosť a radosť 
z  pohybu boli dôkazom, že 
pobyt a cvičenia na vzduchu si 
užívali. K zdarnému priebehu 
nám pomohlo aj pekné jesenné 
počasie. Naše pozvanie prijali 
aj klienti z DSS Archa. Nasa-
denie a  odhodlanie, s  akým 

prechádzali rôznorodými 
športovými aktivitami, sa 
len tak ľahko nevidí. V rámci 
svojich možností podávali 
obdivuhodné výkony. Zdolá-
vali prekážkovú dráhu, hýbali 
sa s kinballovou loptou, zvládli 
štafetový beh s tretiakmi. Pre-
žívali nesmiernu radosť...

  A. Hanková

Slovenský Červený 
kríž v  Bánovciach nad 
Bebravou vás srdečne 
pozý va v  sobotu 12 . 
októbra na zájazd do poľ-
ského Nového Targu. 

Odchod autobusu je 
o 4.00 h z parkoviska pred 
nemocnicou. Prihlásiť sa 
môžete osobne v predajni 
Náboženská l iteratúra 
v Pastoračnom centre. 

Zájazd do Poľska so SČK

V  piatok trinásteho 
môjmu synovi neznámy 
páchateľ ukradol bicykel 
na  ulici Cyrila a  Metoda 
v  blízkosti potravín Bety. 
B i c yk e l  s m e  h ľ a d a l i 
po  celých Bánovciach nad 
Bebravou, bez úspechu. 
Ale dobr í  ľudia e šte 
existujú a  touto cestou sa 
chcem poďakovať pani 
majiteľke potravín - pani 
Beáte  na  ulici Cyrila 

a  Metoda  za  jej nápad 
vytvoriť zbierku z názvom 
„C h l a p c o v i ,  k to ré mu 
ukradli bicykel“ a všetkým 
ľuďom, ktorí neváhali 
a prispeli na nový bicykel 
pre môjho syna. Bolo to 
neskutočné gesto. Skutočne 
sme tomu nemohli uveriť. 
Ďakujem,  pani  Beáta, 
a samozrejme aj ostatným, 
čo neváhali a pridali sa ku 
krásnemu činu.  Jana

Neskutočné gesto
trinásteho piatok

Pozemkové spoločen-
stvá Bývalí urbarialisti 
a   L e sné  p o z em kové 
spoločenstvo Miezgovce 
pozý vajú podielnikov   
na  valné zhromaždenie, 

k toré sa bude konať 
v sobotu 26. októbra 2019
o  14.00 h v  Kultúrnom 
dome v  Miezgovciach. 
Prezentácia členov začína 
o 13.30 h.  (jš)

Valné zhromaždenie
bývalých urbarialistov

Počas letného obdobia sa občania 
nášho mesta mali možnosť zapojiť 
do  súťaže o  najkrajšiu predzáhradku 
pred bytovým domom. Tento rok bolo 
prihlásených až 15 lokalít. Je teraz na vás 
vybrať tie najkrajšie! Hlasovanie bude 
prebiehať prvé dva októbrové týždne 

od 1. do 13. októbra 2019. Hlasovať môžete 
dvomi spôsobmi.   Na facebookovej stránke 
mesta Bánovce nad Bebravou v 21. storočí 
je vytvorený album s fotografi ami všetkých 
záhradiek. Označte pomocou „páči sa mi“ 
vami vybranú favoritku. Ak nemáte prístup 
k  sociálnej sieti, všetky fotografie budú 

zverejnené na nástenke v budove mestského 
úradu na Farskej ulici. Odstrihnite ústrižok 
z  Bánovských novín, označte vybranú 
záhradku a vhoďte ho do schránky na pod-
nety od občanov, ktorá sa nachádza rovnako 
ako nástenka vo vestibule. Všetky hlasy 
budú následne spočítané a víťazi ocenení. 

Hlasujte o najkrajšiu predzáhradku 2019!

Členovia Slovenského 
zväzu zdravotne postihnu-
tých z Bánoviec nad Bebravou 
a okolia sa po  letných dovo-
lenkách na morských plážach 
Jadranského mora stretli 
v krásnej slovenskej prírode - 
priamo vo Vysokých Tatrách. 
Týždňový relaxačný pobyt 
v druhej polovici septembra 
v  tatranskom prostredí, 
konkrétne v  Tatranskom 
Lieskovci, ktorý tiež organi-
zovala Okresná rada SZZP, 
urobil radosť až tridsiatim 
záujemcom. Aj tým, ktorí 
pri chôdzi potrebujú „barle“. 
Dobrá, pestrá strava a krásne 
jesenné počasie ,  k toré 
umožňovalo výhľady na naše 
veľhory, robilo zázraky. No 

nielen to, hneď po raňajkách 
smerovali bánovskí rekre-
anti k  „zubačke“ pozemnej 
lanovke či k  tatranským 
vláčikom a prechodili v rámci 
svojich možnosti okolie 
Hrebienka, Popradského či 
Štrbského plesa či Rainerovú 
chatu, kde nás privítal osobne 
chatár Peter Petras (na  foto 
na  Hrebienku). Horský 
vzduch je zázračný lekár, nie 
nadarmo sa tu nachádzajú 
rôzne liečebné a rehabilitačné 
domy. A  tak sme sa vrátili 
domov plní energie a zdravia. 
Ďalšia skupina členov SZZP 
sa bude rekreovať tento 
týždeň.  Anna Sikelová, 
 predsedníčka OR SZZP

 Foto: Janka Melasová

Od morského pobrežia do Vysokých Tatier

Žiacka rada pri SOŠ 
strojníckej v Bánovciach nad 
Bebravou pod vedením Kata-
ríny Mikušovej zorganizovala 
20. septembra už druhý ročník 
súťaže vo varení gulášu. 
Minuloročné vydarené podu-
jatie dalo podnet k pokračo-
vaniu tejto príjemnej tradície. 
Žiaci ukázali, že sa nestratia 
ani v  bežnom praktickom 
živote. Mnohí dokázali, že 

vo varení gulášu môžu kon-
kurovať aj profesionálnym 
kuchárom. Do  súťaže sa 
prihlásilo dvanásť družstiev, 
z  toho jedno bolo učiteľské. 
Amatérski kuchári začali pri-
chádzať nezvyčajne zavčasu 
ráno. Všetci boli vyzbrojení 
potrebnými ingredienciami, 
ale predovšetkým kvalitným 
kotlíkom a dubovým drevom. 
Mladým nadšencom fandilo 

aj počasie. V školskom átriu 
vládla veselá nálada. Všetky 
družstvá sa pustili s obrovskou 
vervou do  varenia. Krájali, 
miešali, dochucovali ostopäť. 
Každá trieda sa snažila uvariť 
čo najchutnejší guláš, pretože 
víťazi mali byť odmenení 
jednodňovým voľnom. A to je 
predsa dostatočná motivácia 
pre študentov! Ochutnávka 
gulášu mala začať o  dva-
nástej v  školskej jedálni. Už 
v  dopoludňajších hodinách 
sa šírili do  éteru všakovaké 
vône a  chuťové poháriky 
boli dostatočne pripravené 
na  gulášovú párty. Každé 
družstvo prinieslo do jedálne 
svoj „umelecký výtvor“, kde 
už čakali hladoši - spolužiaci. 
Takmer po  hodine niektoré 
kotlíky už zívali prázdnotou. 
Platilo tu príslovie: „Čo 
si navaríš, to si aj zješ.“ 

Niektorí však ochutnali 
guláš aj svojich protivníkov. 
Možno bol aj chutnejší ako 
ich vlastný, ale to nemohli 
predsa pred svojimi súpermi 
priznať. Všetci netrpezlivo 
čakali na to najdôležitejšie – 
vyhlásenie výsledkov. A  kto 
rozhodol o  víťazovi? Predsa 
odborníčky z  oblasti stravo-
vania – majsterky odborného 
v ýc v iku  Eva  Pavl e o vá 
a  Helena Krumpálová pod 
vedením riaditeľky Zuzany 
Janí kove j .  Pr vé mie sto 
získala 3.D trieda (na  foto), 
druhé bolo družstvo učiteľov 
a tretie miesto 3.A trieda. Ale 
v skutočnosti zvíťazili všetci, 
pretože sa zhostili svojej úlohy 
veľmi zodpovedne. Gulášová 
akcia priniesla kopec zábavy 
a dokázala stmeliť študentov 
SOŠ strojníckej v  jeden silný 
kolektív.  (sošs)

Študenti SOŠ strojníckej varili guláš súťažne 
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA


